
Analýzy voleb byly a jsou těsně po volbách do detailu ve všech médi-
ích rozebírány a komentovány, ale pojďme se podívat, jak volili libčičtí 
občané. Údaje čerpáme z publikovaných výsledků Českého statistického 
úřadu.

Volební účast
V Libčicích se velmi podobala celorepublikovému průměru, který byl v 
1. kole 61,92% a v 2. kole 66,6%. Podívejme se ale na Libčice podrobněji:
 1. kolo  2. kolo
Voliči v seznamu   2 606 2 591
Počet platných hlasů   1 630 1 725
Volební účast   62,93% 66,69%

Volba v 1. kole Platné hlasy %
1. Topolánek Mirek   78 4,78
2. Horáček Michal  196 12,02
3. Fischer Pavel 176 10,79
4. Hynek Jiří 23 1,41
5. Hannig Petr 10 0,61
6. Kulhánek Vratislav 4 0,24
7. Zeman Miloš 441 27,62
8. Hilšer Marek 166 10,18
9. Drahoš Jiří 536 32,88

 

 Volba v 2. kole Platné hlasy %
 Drahoš Jiří 1076 62,37
 Zeman Miloš 649 37,6

Staronovému prezidentovi 
Miloši Zemanovi 

gratulujeme, 
i když v Libčicích získal 

méně hlasů, 
než jeho protikandidát.

JAK JSME VOLILI PREZIDENTA ČR

únor
2018

zdarma

Předpokládám, že toto číslo Libčických novin se dostane ke čtenářům ko-
lem Hromnic, tedy data pranostikou hojně uváděného. Snad nejznámější 
únorovou pranostikou je, že na Hromnice musí skřivánek vrznout i kdyby 
měl zmrznout. 
Bloumal jsem v polích, napínal uši, ale tentokrát jsem skřivana nezaslechl. 
Zemědělcům jistě toto počasí radost nedělá. Jinak tomu je ale na radnici, 
kde máme napilno. Čím se konkrétně zabýváme? 
Zajišťujeme chod města a jeho úklid. Připravujeme investiční plán, který 
předložíme zastupitelstvu dne 7. února. Pokud bude plán přijat, splní-
me většinu našich slibů daných voličům. Pravidelně zasedá rada, která 

řeší provozní otázky chodu města. Dle potřeby jednají výbory a komise. 
Připravujeme materiály na jednání zastupitelstva. Řešíme otázky develo-
perské stavební činnosti a problematiky parkování vozidel. Zabýváme se 
sociální problematikou. Provozujeme pečovatelskou službu. Spolupracu-
jeme se školami. Spolupracujeme s okolními obcemi na společných téma-
tech. Organizujeme ples města. Připravujeme další kolo dotačního řízení 
pro naše spolky. Velmi nás zaměstnává příprava strategického plánu, tedy 
dokumentu, který by měl určit budoucí směr rozvoje města. Samospráva 
(starosta, rada, zastupitelstvo) i státní správa (tajemník, městský úřad a 
stavební úřad) pracují naplno a prochází i kontrolními mechanismy kraj-
ského úřadu Středočeského kraje.
Těším se na jarní počasí, kdy konečně začneme realizovat plánované inves-
tice. To je náš slib daný voličům a postarám se, aby byl splněn.
Přeji vám klidné zimní dny.

Ing. Pavel Bartoš, MBA starosta
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   7. 2.  Zájmová činnost
14. 2.  Procvičování paměti
21. 2.   Program dle dohody
28. 2.   Zájmová činnost

Gerritsen, T.: Znám tajemství, KK 2017
Kundera, M.: Kniha smíchu a zapomnění, Atlantis 2017
Moyes, J.: Krasojezdkyně, KK 2017 
Shawová, J.: Iluze paměti. Falešné vzpomínky a proč jim věříme, 
         Paseka 2017
Twain, M.: Ztracený princ Margarín, KK 2017
Velíšek, M.: Můj stát. Putování za českými patrony, Pikola 2017

MŮJ STÁT. PUTOVÁNÍ ZA ČESKÝMI PATRONY.
Napsal Martin Velíšek, 1968, malíř
Ilustroval Milan Starý, 1970, ilustrátor
Kniha vznikla z iniciativy obecně prospěšné společnosti Dny české stát-
nosti jako součást dlouhodobého projektu  Můj stát.
Naším cílem je hledat odpovědi na otázky, co je česká státnost, kdo ji re-
prezentuje, co ji symbolizuje.

KLUB SENIORŮ NA CESTÁCH
Díky finančnímu příspěvku, který jsme od města obdrželi, se moh-
lo uspořádat deset výletů, při kterých jsme poznali 25 krásných 
měst naší země. Peníze přidáváme na dopravu, a tak je cena pro 
seniory příznivá.
Pokračovali jsme ve vlastivědných procházkách po Praze. Tím jsme 
poznali mnoho zákoutí, do kterých bychom se normálně nedostali.
Navštívili jsme některá představení v divadle U Valšů.
Uspořádali jsme dvě posezení s hudbou.
I v letošním roce budeme v těchto aktivitách pokračovat.
17. 2. 2018 se sejdeme ve 14:00 na Libčické plovárně, kde budou 
oznámeny termíny některých výletů.
Pokud se vám naše činnost líbí a jste v důchodovém věku, přijďte 
mezi nás. Budete vítáni.                                                                Jana Janovská

AUTOBUSY V NAŠEM MĚSTĚ
První jednání o zavedení autobusové linky do Libčic nad Vltavou začala 
v říjnu 2016 a probíhala pod záštitou DSO Od Okoře k Vltavě. Město 
Libčice nad Vltavou a okolní obce oslovili zástupci Středočeského kraje a 
garanta Pražské integrované dopravy ROPID s návrhem na zavedení pra-
videlné autobusové dopravy v trase Libčice nad Vltavou – Tursko – Ho-
lubice a zpět. Navrženy byly zastávky v Chýnově a u vlakového nádraží 
(restaurace Skleník), kde se autobus otočí a odjede zpět do Holubic, opět 
se zastávkou v Chýnově. 
Na dalších jednáních jsme dosáhli dohody o navýšení počtu zastávek  
a jejich umístění, na dnešních sedm. V Chýnově obousměrně, na náměstí 
Svobody obousměrně, u vlakového nádraží (restaurace Skleník), Letecké 
náměstí – kde je dnes konečná a zároveň výchozí stanice linky, Letecká – 
při jízdě zpět jako druhý nástupní bod ze železniční zastávky Libčice nad 
Vltavou – Letky. Tím jsme si zřídili malou městskou dopravu. Zastávky 
byly voleny na místech, kde byly historicky, a nebo jsou manipulace au-
tobusů možné z pohledu bezpečnosti silničního provozu. Vše podléhalo 
schválení příslušných nadřízených orgánů, zejména Dopravního inspek-
torátu Policie ČR a Středočeského kraje. 
Autobusová doprava probíhá z 99 % na krajských komunikacích. Původ-
ní termín zahájení provozu autobusové linky byl stanoven na 1. 4. 2017. 
K tomuto datu jsme vybudovali na výše uvedených místech autobuso-
vé zastávky s příslušným značením, dle zákona o provozu na pozemních 
komunikacích. Termín zahájení provozu byl následně posunut ze strany 
Kraje a organizace ROPID na 26. srpen 2017. Při dalších jednáních nám 
byla oznámena změna trasy. Nově z našeho města až do Slaného. Linka: 
Libčice nad Vltavou, žel. zastávka Letky – Tursko – Holubice – Zákolany 
– Koleč – Knovíz – Slaný, autobusové nádraží. Dále jsme dostali informa-
ce, že je linka přičleněna do integrace oblasti Kladensko. Bylo jí přiděleno 
číslo 456. Je zařazena v systému Pražské integrované dopravy. Cestující 
mají možnost využívat slevy podle pásem PIDu. 
Proč se po létech vrátily autobusy do Libčic, když zde máme dobré vla-
kové spojení po mezinárodním koridoru? Cílem kraje a ROPID je po-
stupné odlehčení velmi přetížené linky č. 316 na trase z Holubic do Prahy  
a přesměrování části cestujících zpět na železniční dopravu.
Provoz autobusové linky je plně v kompetenci Středočeského kraje a je 
financován z jeho prostředků. Město se na jejím provozu nijak nepodílí. 
Nicméně provoz linky pravidelně sledujeme, kontrolujeme, zda auto-
busy obsluhují všechny zastávky na území města a dodržují časy podle 
platného jízdního řádu. Zimní období zatím nezpůsobilo žádný problém  
v provozu.
V případě dotazů na provoz autobusové linky se na mě můžete obrátit 
osobně nebo pomocí e-mailu: sprava.majetku@libcice.cz

Jaroslav Čermák

NEBEZPEČNÝ ODPAD
Plán mobilního svozu nebezpečných složek komunálního odpadu 
pro město Libčice nad Vltavou:
Nově v úterý 10. dubna 2018 a 16. října 2018  od 16:00 do 18:00   
na následujících stanovištích:
16:00 - 16:40 Letky – křižovatka ul. Letecká s ul. K Přívozu - proti 

bývalé samoobsluze 
16:45 - 17:30 Libčice - náměstí Svobody 
17:35 - 18:00 Chýnov - sídliště Pod Saharou (parkoviště v prosto-

ru bývalé kotelny)
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DLAŽBA PŘED KOSTELEM 
Nedávno byla před katolickým kostelem sv. Bartoloměje dokon-
čena žulová dlažba a lidé se ptají, jaké bude pokračování výstavby. 
Je třeba se podívat na historii vývoje této investiční akce. 
Město Libčice nad Vltavou v rámci investičních výhledů již  
v minulém volebním období (před rokem 2014) začalo jednat  
s majitelem pozemku - Středočeským krajem o možnosti převzít 
pomocí daru část pozemku před kostelem do majetku města.  
I přes vyřízení všech nutných stanovisek a zaslání žádosti o pře-
vod se majetkovému odboru Kraje nepodařilo do poloviny roku 
2016 záležitost nechat projednat radou a zastupitelstvem Kraje. 
Navrhovanou investici jsme viděli jako neproveditelnou. 
Jednodušší řešení nám nabídl pověřený správce pozemků KSÚS 
Středočeského kraje. Touto variantou je tzv. zapůjčení pozem-
ku pro stavbu. Nicméně i zde bylo nutno mít různá stanoviska  
dotčených orgánů. Jim se předkládal připravený projekt. 
Po získání všech požadovaných dokumentů jsme zaslali žádost 
o projednání v radě Středočeského kraje. Zhruba po půl roce se 
naše záležitost dostala na pořad jednání s kladným výsledkem. Na 
jeho základě se rozběhla jednání s dotčenými orgány v rámci říze-
ní o povolení stavby a také jednání se sousedy – majiteli okolních 
pozemků. Jim byl předložen projekt, který obsahuje úpravu plo-
chy před kostelem, úpravu vjezdu na plochu a zpevněnou cestu 
do statku v jeho sousedství. Statek v průběhu let změnil majitele.
Při projednávání vznikla řada připomínek ze strany majitelů sou-
sedních pozemků, které byly následně zapracovány do projek-
tu. Zapracováním byl podmíněn jejich souhlas s navrhovanými 
úpravami. Po úpravě projektu opět nastalo nové kolo vyjadřování 
dotčených orgánů a nová jednání k povolení stavebních úprav. 
Výše popsané velmi prodloužilo začátek prací. Dalším zdržením 
byl archeologický průzkum prostoru, kde je dnes zpevněná plo-
cha ze štípané žulové dlažby. Práce na první části byly ukončeny 
těsně před vánočními svátky. Postupné dokončení akce předpo-
kládáme od měsíce dubna, podle klimatických podmínek.
Dlažba se rodila pomalu, ale věřím, že nyní v našem městě vznik-
ne spolu s opravenou cestou podél barokního kostela svatého 
Bartoloměje k řece Vltavě důstojné prostředí kolem této památ-
ky.

Jaroslav Čermák, správa majetku města

UKÁZANÁ PLATÍ 
Jsme na počátku roku 2018 a investiční komise, rada a zastupitelstvo 
již schválily plán investic města Libčice nad Vltavou na tento rok. Po-
díváme se tedy na investice v širších souvislostech.
Čtvrtým rokem důsledně realizujeme společný volební program koa-
lice Liběhrad, Ano 2011 a TOP 09 přetvořený v investiční plán měs-
ta. Kdo konkrétně pracuje na přípravě a následné realizaci investic 
města za miliony korun? Jsou to lidé technického vzdělání s dlouho-
letými zkušenostmi v investiční výstavbě.
Při realizaci investic vycházíme mimo jiné z požadavků potřebnosti, 
cenové přiměřenosti a kvality díla. Již dlouhou dobu pracujeme s pře-
bytkovým rozpočtem města a jsme schopni bez problémů realizovat 
a finančně pokrýt veškeré naplánované investice.
Žijeme naštěstí v  době, kdy se o veřejných věcech hodně mluví  
a hodně píše. Všichni využíváme demokratického práva vyjadřovat 
své názory. Názory vyjadřují všichni, včetně politických skupin, aby 
informovali veřejnost o své činnosti a samozřejmě ovlivňovali veřej-
né mínění. Rádi bychom se vyvarovali toho, abychom lidem podsou-
vali něco, co se jako pravda jenom tváří. 
Známé rčení „ukázaná platí“ pochází ze staré češtiny a je využíváno 
například v mariáši. Je opravdu důležité, aby proces investování ve-
řejných prostředků byl otevřený a lidé mohli vidět, jak a na co jdou 
obecní finance. Nepřinášíme vám vágní sdělení typu: „Co by se sta-
lo, kdyby...“, ale konkrétní výčet hodnot, na které se můžete podívat  
a kterých se můžete dotknout. V uplynulém roce 2017 to bylo za více 
jak dvanáct milionů korun z obecní kasy.

 INVESTICE V ROCE 2017
 Komunikace a veřejné plochy Tisíce korun
 • plocha u katolického hřbitova 351
 • nové parkoviště Ludvík 301
 • nový chodník u Ludvíka 305
 • autobusové zastávky linky 456 213
 • nám. Svobody – rekonstrukce pomníku 365
 • chodník Letecká levá část  212
  1 747
 Kanalizace
 • kanalizace U Krytu 1 409
 • kanalizace Vltavská 80
  1 489
 Školství
 • MŠ - oprava chodníků v areálu a schody 235
 • ZŠ - rekonstrukce šaten 542
 • ZUŠ – fasáda budovy včetně klempířských prvků  1804 
  2 581

 Ostatní
 • výkup dvou domů na nám. Svobody 6 250
 CELKEM 12 067

Finanční prostředky města plynou v podobě investic do školství, 
kultury, velkoryse podporujeme činnost spolků, zajišťujeme plynu-
lý chod města a jeho každodenní fungování. To jsou aktivity, které 
možná nejsou na první pohled viditelné, přesto kladou velké nároky 
na čas a finance. 
V příštím čísle LN vám předložíme nově schválený přehled investic 
města na rok 2018.
Poděkování patří všem zaměstnancům města za přípravu a naplnění 
všech investic, chci ocenit zastupitele, kteří pro investice zvedli ruku 
a občany za důležité podněty i za to, že snášeli nepohodu při stavební 
činnosti v okolí svých domovů.

Ing. Pavel Bartoš, MBA, starosta 
Ing. Jiří Lain, místostarosta

Jaroslav Čermák, technik správy majetku

TERMÍNY UMÍSTĚNÍ KONTEJNERŮ
v r. 2018

SOBOTA
 10. 3. 2018
 12. 5. 2018
 14. 7. 2018
   8. 9. 2018
 10. 11.  2018 

Kontejnery budou v době od 8:00 do 12:00 
umístěny na obvyklých místech.

Termíny svozu BIO popelnic
 
 9. 4. 2018      15. týden 

 23. 4. 2018        17. týden
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POJĎTE DO TOHO
Úvodní fázi máme za sebou a nyní se můžeme pustit do práce. Čeká nás 
náročný půlrok plný diskuzí a úvah nad tím, kde chceme být za pár let. 
Bylo by chybou se domnívat, že strategické dokumenty jsou věcí vedení 
města, zastupitelstva a pověřených osob. Ty mají své role a úkoly jasně 
vymezené. Proto pojďte do toho, vyjádřete svůj názor a nebojte se. Vaším 
návrhem se budeme zabývat, ale neslíbíme, že se podaří ho naplnit. Své 
náměty posílejte na koordinatorsp@libcice.cz.
Přípravné práce na strategických dokumentech je věc spíše nudná, avšak 
nezbytná. Nejdříve je nutné popsat metodiku práce, určit, jak budeme 
postupovat a jaká jsou východiska, než začneme řešit konkrétní věc či si- 
tuaci. Proto byly předchozí články vztahující se ke strategickému pláno-
vání čtenářsky méně atraktivní. To se však brzy změní. 
Věřím, že nikomu z nás, kdo se rozhodl žít v Libčicích, není lhostejné, jak 
bude naše město vypadat za 2 roky, 5 nebo 10 let. Je rozhodně ku prospě-
chu každého jednotlivce, pokud se rozhodne angažovat, a to podle svých 
možností a přesvědčení. 
Jistě máte velmi jasný názor na mnoho věcí u nás v Libčicích. Podělte se o 
ně. Vaše náměty jsou cenné, protože odráží vaši spokojenost nebo nespo-
kojenost, což vytváří prostor pro zlepšování. Naši pozornost si obvykle 
získávají teprve záležitosti, které se nás osobně dotýkají a formují kvalitu 
našeho života. Ten se skládá z drobných maličkostí a okolností, které však 
mají v komplexním měřítku velký vliv. Každý den řešíme drobnosti ve 
smyslu - kde zaparkovat, nakoupit, obstarat lékaře, vyzvednout léky, kam 
zajít na pedikúru. 
Na druhou stranu buďme realisté, ne všechny nápady, podněty a připo-
mínky je možné zahrnout do strategického plánu, ale právě na různoro-
dosti všech názorů si můžeme ověřit správnou cestu. Takže žádný nápad 
není špatný. Jen je třeba posoudit, zda je proveditelný a bude k užitku nám 
všem. A na tomto základním principu musíme stavět tvorbu strategické-
ho plánu. Těším se na vaše připomínky. 

Mgr. Kateřina Hrachovcová, koordinátor

URBANISTICKÁ STUDIE
Toto pojmenování tu padlo už mnohokrát, ale co si pod ním konkrétně 
představit? Jak ukázalo prosincové pracovní setkání strategické komise, je 
nutné si nejdříve vyjasnit, co to vlastně je. 
Velmi zjednodušeně lze říci, že urbanistická studie je ideový návrh. Je to 
vizualizovaná představa budoucí podoby města. Odtud je ještě hodně 
daleko k naplnění, implementaci konkrétních opatření. Je to první krok, 
vykopnutí míče. Urbanistická studie, jako každý strategický dokument, 
má svůj cíl a účel. Cílem rozumíme, co od studie očekáváme, a účel nám 
vymezuje důvod, proč ji pořizujeme - například ověřujeme územní mož-
nosti. 
Samotnému zpracování bude předcházet podrobná příprava podkladů  
a sběr informací, na základě kterých budeme definovat finální zadání pro 
zhotovitele. Poté proběhne zkoumání současného stavu formou terén-
ního šetření. To může být ještě doplněno dalšími průzkumy a rozbory, 
které budou nezbytné pro komplexní posouzení situace. Jedním z ne-
pominutelných podkladů je většinový názor veřejnosti i jednotlivců. To 
bude ověřeno dotazníkovým šetřením či diskuzí v pracovních skupinách. 
Existuje silná provázanost mezi jednotlivými dokumenty - strategickým 
plánem a urbanistickou studií, proto se závěry z analytické části strategic-
kého plánu musí promítnout v konceptu urbanistické studie a naopak. 
Územní možnosti budou podkladem pro přípravu projektové části. 
Prostřednictvím urbanistické studie hledáme optimální prostorové řeše-
ní potřeb města. Současně nám poslouží i jako územně plánovací pod-
klad, v jehož kompetenci je řešení územně technických, urbanistických 
a architektonických podmínek využití katastru města. Tato studie je  
v zásadě připravována se záměrem analyzovat a interpretovat stávající ob-
raz města z pohledu urbanistického uspořádání s cílem stanovit hlavní 
témata dalšího rozvoje území města. Musí zohlednit strategické cíle a na 
základě detailního posouzení navrhuje celkovou prostorovou koncepci 
města, která je detailněji členěna na koncepce:   
DOPRAVA
-  zkoumá dopravní vazby v celém spektru typů a druhů dopravy,
-  ověřuje kapacitu stávajících komunikací a přístupů do obce s ohledem 

na předpokládaný nárůst obyvatel, identifikuje problematická místa a 
navrhuje jejich řešení. Zpracovává napojení na páteřní komunikační síť,

-  řeší celkovou dopravní prostupnost města a propojenost původní zá-
stavby s novými rozvojovými lokalitami,

-  dále řeší dopravní situaci aktivní i klidovou (záchytná parkoviště, obyt-
né zóny, parkování v centru města, atd.),

-  zahrnuje další typy dopravy - pěší, cyklistické trasy a navrhuje možná 
řešení s ohledem na rozvoj cestovního ruchu a zpřístupnění města.

KRAJINA A VEŘEJNÁ PROSTRANSTVÍ
-  respektuje krajinné hodnoty, navrhuje ucelený systém veřejné zeleně 

města. Řeší prostupnost krajiny a vazbu na okolní katastry,
-  navrhuje další přístupy k řece a využití této dominanty v cestovním ru-

chu,
-  respektuje prostorovou strukturu osídlení s ohledem na vzájemné vaz-

by rozvojových území. Řeší poměr zastavitelné a nezastavitelné plochy 
a předchází nekontrolovanému rozšiřování do krajiny,

-  zkoumá stávající protierozní a protipovodňová opatření a navrhuje je-
jich zlepšení.

OBČANSKÁ VYBAVENOST
-  navrhuje komplexní řešení oblasti občanské vybavenosti,
-  řeší propojenost města a dostupnost občanské vybavenosti všech částí 

města (Chýnov, Libčice, Letky),
-  zohledňuje předpokládaný nárůst počtu obyvatel,
-  řeší průmyslovou zónu, vymezuje její funkčnost a udržitelnost. 

 
Toto je první a základní rovina, ze které budou vycházet další podrobnější 
návrhy řešení vybraných míst a lokalit, tedy územní studie konkrétních 
veřejných prostranství. 
Konečný rozsah a forma urbanistické studie bude ještě předmětem jed-
nání se zhotovitelem. Očekáváme odborný vhled do problematiky, profe-
sionální vedení projektu a čekají nás hodiny intenzivní práce. 

Mgr. Kateřina Hrachovcová, koordinátor
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Čtvrtý rok s LOSem
Libčický občanský spolek LOS má za sebou téměř čtyři roky fungování. 
Náš cíl, přispět k rozvoji města a jeho přeměně na moderní a příjemné 
místo k bydlení, jsme uchopili od začátku hned několika způsoby. Mož-
ná nejviditelnější jsou naše aktivity na poli kulturním a společenském. 
Uspořádali jsme přes 50 veřejných akcí rozličné náplně, od koncertů, 
filmových projekcí, tvořivých dílen až po dobročinnou sbírku šatstva.  
A pomáháme s řadou dalších. 

Aktivní jsme ale i v komunální politice. Naši čtyři zastupitelé se silnou 
podporou celého spolku se snaží ovlivnit dění na radnici, byť z opozice. 
Rozdělení pozic v zastupitelstvu na vládnoucí (v případě Libčic koalici 
Liběhrad+TOP09+ANO) a opoziční (LOS a ODS), je i v menších ob-
cích běžné, a snad i zdravé, prostě odpovídá různorodým náhledům na 
život, které mezi lidmi jsou. Nezdravá je ale neexistence kontrolních me-
chanismů, která byla v Libčicích nastavena. Koalice totiž kontroluje koa-
lici a vytrvale odmítá otevřít byť jen dialog o obsazení kontrolních orgá-
nů zástupci opozice. To je jeden z důvodů, proč musíme odmítat některé 
předložené výdaje a investice - prostě do nich nemáme dostatečný vhled.
Městské radě a kolegům zastupitelům jsme dosud předložili více než 
50 návrhů a podnětů, většina z nich však byla zamítnuta. Přesto se nám  
v těch poměrně úzkých opozičních mantinelech podařilo některé naše 
představy a návrhy prosadit nebo iniciovat. Projděte si, čeho jsme společ-
ným úsilím za poslední tři roky ze zadních lavic dosáhli. Výčet je uspořá-
dán tématicky:
Transparentní veřejná správa 
• Zveřejňování zápisů z jednání rady města na městském webu
• Harmonogram jednání zastupitelstva města na rok dopředu 
• Nastavení pravidel pro vyřizování podnětů od občanů zaslaných vedení 
města
• Nastavení pravidel pro přidělování příspěvků na podporu kulturních  
a sportovních akcí 
Pravidla, která nastaví férové podmínky pro všechny občansky aktivní 
skupiny či jednotlivce, jsme opakovaně navrhovali už v předchozím vo-
lebním období. Pravidla následně vytvořila komise rady města. Se systé-
mem se ztotožňujeme. Za zcela zbytečné ale považujeme konečné zásahy 
do výše příspěvků navržených komisí, které provádí městská rada. 
• Veřejné projednávání a připomínkování projektových záměrů 
Tento bod je zatím v plenkách, bohužel jím neprošly některé důležité in-
vestiční akce z posledních let a zatím nemá podobu, která by nás uspoko-
jovala. Přesto jsme rádi, že jsme vedení města vytrvalým přesvědčováním 
k tomuto, dnes již standardnímu kroku, posunuli.
Koncepční a strategické plánování 
• Strategický plán
Prosadili jsme nutnost zpracovat tento základní koncepční dokument  
a aktivně se podílíme na jeho tvorbě. 
• Architektonická soutěž na přeměnu centra města
Přesvědčili jsme zastupitelstvo, aby přeměnu centra města svěřila odbor-
níkům. Upřednostňujeme kvalitu před rychlostí realizace.
• Koncepce rozvoje
Navrhli jsme městské radě, aby využila dotaci na strategické dokumenty 
města a zaměřila se na dopravu ve městě a na školy.

Územní plánování a projekty bytové výstavby 
• Změny územního plánu
Pozorně sledujeme a pravidelně připomínkujeme veškeré změny ÚP. Ve-
dení města sice přijalo naše závažné připomínky k poslední předložené 
změně a nechalo návrh zadání ÚP po formální stránce zcela přepracovat, 
připomínky k obsahu ale neuznalo v plném rozsahu a trvá na cestě, jejímž 
důsledkem bude omezení povinností vyplývajících z ÚP ve prospěch 
místních developerů plánujících výstavbu nad koupalištěm. Vítáme, že 
byl do návrhu změny ÚP zařazen náš požadavek na úpravu křižovatky Na 
Zabitém.
• Připravenost na projekty bytové výstavby
Naší silnou oporou v této oblasti je Petra Pelešková (zastupitelka za LOS 
a vedoucí stavebního úřadu Černošice). To si uvědomilo i vedení obce  
a přizvalo ji (společně se zástupcem ODS) k jednáním. 

A tím výčet nekončí...
• Vyhláška o poplatcích za odpady
Už před dvěma lety jsme prosadili odpuštění poplatků za odpady pro děti 
do 3 let a pro důchodce snížení platby na polovinu. Koalice letos náš ná-
vrh vzala za svůj a oprostila od platby děti do 6 let a důchodce nad 70 let. 
Proč ne, do městského rozpočtu připlouvá od státu každým rokem více 
peněz. 
• Připomínkování jízdního řádu ČD 
Navrhli jsme, aby se vedení města aktivně zúčastnilo projednávání jízd-
ního řádu Českých drah a předložili jsme návrh konkrétních úprav. Vy-
jednávání se zhostil Jiří Sochor a byl úspěšný. Výsledek je v jízdním řádu  
k užitku občanům již přes rok.
Přes naši snahu posunout řízení obce z úrovně „vytváření ad hoc opatře-
ní“ na „koncepční a systematický přístup“ vedení obce zatím přešlapuje 
na startovní čáře. Zároveň se sliby a proklamacemi o nutnosti strategické-
ho plánování v tichosti provádí nekoncepční investiční kroky a nastavuje 
křivé prostředí pro rozvojové zájmy stavebníků.
Náš spolek těží z pospolitosti, která v něm panuje, z různého profesního 
zaměření členů i ze sdílení životních zkušeností a náhledů na svět. Tuto 
výhodu letos na podzim opět nabídneme vám všem, občanům Libčic,  
a zúčastníme se voleb do zastupitelstva města.

Tereza Nehasilová, zastupitelka
Libčický občanský spolek LOS
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JAK VZNIKLY Libčické noviny 
K napsání následujících řádků mě inspiroval článek v prosincových LN Jak 
vznikají Libčické noviny. Uvědomila jsem si, že od prvního čísla Libčických 
novin takových, jaké známe, už uplynulo víc než 28 let – v prosinci 2017 
přesně. V prosinci 1990 vyšlo totiž první číslo „porevolučních“ novin s tím-
to názvem.
Krátce po listopadu 1989 začal mladý student Jiří Schmidt vydávat na svůj 
náklad občasník s názvem A.B.A. (autorský bulletin angažovaných). Když 
se na výtisk dnes dívám, vidím, že se snažil vlastně o totéž, co my ostatní  
o něco později. Psal o libčických aktuálních událostech, dával slovo osob-
nostem města (v dubnovém čísle je na titulní straně rozhovor s novým sta-
rostou Františkem Krejzou), Sokolu, základní škole atd.
Ve stejné době vydávalo Občanské fórum Libčice Zpravodaj (redakční rada 
- František Lisý, Vladimír Zikmund a Jaroslav Koucký), který byl zaměřen 
spíš na politické události.
Nějakou dobu trvalo, než vznikly nám už známé Libčické noviny, teprve v 
únorovém čísle roku 1991 s logem akademického malíře Miroslava Houště, 
znak města byl ještě prázdný.
Nebudu zde vyjmenovávat všechny dopisovatele, abych na někoho neza-
pomněla, jen vzpomenu na zesnulého profesora Muchku, jehož Rady do 
zahrady nás doprovázely mnoho let, také pan Vladimír Kliment nám mno-
hokrát dodával články z československé historie, Áva Fischer pro nás psal 
verše a mnoho dalších pracovalo na tom, aby se Libčické noviny veřejnosti 
líbily a připadaly jí zajímavé.
Hned po komunálních volbách v roce 1991 vznikl požadavek na změnu 
městského znaku. Byla dokonce vyhlášena anketa pro občany Libčic, nad 
jejich návrhy bádalo zastupitelstvo hodně dlouho. Bohužel heraldici a po-
slanci z komise České národní rady nám sdělili, že libčický znak je velmi 
dobře historicky vyvážený a není žádný důvod něco na něm měnit. Měst-
ská rada nesouhlasila a teprve v květnu 1993 se s tímto stanoviskem smířila  
a Libčické noviny vyšly s kompletním logem, který je používán s výjimkou 
jednoho období až doteď.
Začátky vydávání novin nebyly jednoduché, mnoha profesionálními radami 
pomohl také Petr Schönfeld. Dnes si pamatuji už jen jednu jeho radu: za 

všechno je odpovědný redaktor, i kdyby 
bylo v textu milion chyb. Často jsem tuto 
radu využila, když jsem s pomocí Pravi-
del českého pravopisu, někdy dokonce 
telefonováním do Ústavu pro jazyk čes-
ký, řešila některé češtinářské oříšky.
Tajemník František Převorovský mi za-
půjčil stará, ještě předválečná vydání 
Libčických novin, bylo to zajímavé čte-
ní. Některé články nebo inzeráty jsem  
s patřičným upozorněním na rok vydá-
ní přetiskla do novin, připadalo mi to 
vtipné. Někdy bylo, někdy ne, vznikly si- 
tuace komické i méně komické. Snad už mi to účastníci odpustili. Snad mi 
odpustili také mladí mužové (tenkrát) z kralupské firmy Expres Print, kteří 
noviny tiskli a museli zápasit s mými „znalostmi“ počítačové techniky. Ale 
to by bylo na další článek a je to už dávno.
Když jsem psala, že nechci na někoho zapomenout, dovolím si ukončit toto 
vyprávění svou vlastní citací z Libčických novin z prosince 1993:
„Už uplynul další rok existence těchto novin. Děkuji všem, kteří nezištně a ve 
svém volném čase přispívali a přispívají do našeho měsíčníku. Libčické noviny 
zakládala redakční rada ve složení: Jana Vojtíšková, František Krejza, František 
Převorovský, Ing. František Lisý, Ing. Vladimír Kliment, Dr. Jan Jech a Viktor Ti-
chý. Tvář novinám dal ak. malíř Miroslav Houšť, výtvarně pomáhal též Jaroslav 
Vik a později Ing. Evžen Novák. V současné době (1993) vystřídala V. Tichého 
Blanka Venclíčková a opustil Libčice Dr. Jech.“
Jsem ráda, že se Libčické noviny od těch dob příliš nezměnily, základní kon-
cepce zůstala stejná, nebo podobná. Úvodní fotografie, slovo starosty, infor-
mace o událostech uplynulých i budoucích a pak už směs toho, co považuje 
redaktor (nebo redaktorka) za důležité. Změnila se kvalita papíru a barva  
a to, že si občané nemusí noviny kupovat, ale dostávají je do svých schránek 
zdarma.
Tvorba Libčických novin byla pro mě tou nejmilejší částí zaměstnání v kul-
turním středisku a doufám, že budou vycházet pořád dál a dál.

Milada Kropáčková, bývalá redaktorka LN
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TO PŘIJDE K CHUTI
Jídelna ve škole v Libčicích nad Vltavou poskytuje stravování pro cca 300 
strávníků denně. Věkové rozpětí je velmi široké, tzn. že připravujeme stra-
vu pro děti ze Školičky Máváček, žáky a zaměstnance školy a současně  
i pro zhruba 60 cizích strávníků, zejména seniorů, kterým zajišťuje rozvoz 
obědů místní pečovatelská služba. Pestrost a dodržování složení připra-
vovaných jídel ve smyslu spotřebního koše je samozřejmostí.
Aby bylo stravování stále přitažlivější a chuťově zajímavější, budeme je-
den den v měsíci připravovat menu z mezinárodní nebo jinak tematicky 
zaměřené kuchyně. 
V lednu si pochutnáme na oblíbeném švédském menu, resp. IKEA menu, 
a to na švédských masových kuličkách, typické omáčce, bramborové kaši, 
vše doplněné brusinkami.
V únoru se podíváme do našich lesů a připravíme myslivecké menu slo-
žené ze smetanové hříbkové polévky a jeleního guláše podávaného s kar-
lovarskými knedlíky.
V březnu, prvním jarním měsíci, podáme strávníkům typické velikonoč-
ní dobroty. Vedle drůbkové polévky dostanou na stůl pečené kuře s ko-
přivovou nádivkou, bramborem, hlávkovým salátem a ochutnají domácí 
mazanec.
V dubnu se posuneme na jih Evropy a připravíme italské menu v podo-

bě polévky minestrone a tagliatellí s rajčatovou omáčkou a parmezánem. 
Nebude chybět ani chutná zmrzlina.
Na pochoutky našich východních sousedů se mohou strávníci těšit  
v květnu, kdy po pravé kapustnici (zelné polévce s klobásou) budou ná-
sledovat halušky s brynzou.
V červnu se kulinářsky ocitneme v daleké Asii a vedle krevetové polév-
ky si budeme vychutnávat oblíbené rýžové nudle s asijskou směsí. Toto 
menu doplníme ochutnávkou exotického ovoce.
Věříme, že tyto pokrmy obohatí nejen chuťové buňky našich strávníků, 
ale i rozšíří povědomost o stravování v blízkých i vzdálenějších zemích.

Dana Böhmová, vedoucí školní jídelny

NAŠI OLYMPIJŠTÍ VÍTĚZOVÉ 
Přírodovědný klokan a Nejlepší chemik ČR

Tereza Matějková, Karolína Šenová, Anna Pavlíková, Kryštof Trefil, Pavel Krcho

24. 1. 2018 se ve školní jídelně konala beseda s rodiči stávajících i budoucích žáků školy.
Vedení školy včetně zástupce školské rady a zřizovatele školy seznámili rodiče se současným i bu-
doucím programem školy, jejím rozvojem a výukovým plánem.
Tento druh Školní besedy se koná spolu se Dnem otevřených dveří v naší škole min. dvakrát ročně. 
Další bude po zápisu nových žáků tzn. v jarních měsících, termín bude upřesněn.

ŠKOLNÍ BESEDA

VÁCLAV FISCHER (6. 2. 1926 – 15. 7. 2013), textař a spisovatel
S tvorbou libčického rodáka V. Fischera pro děti se setkáváme v ZUŠ vel-
mi často jak ve sboru, tak v tanečním i hudebním oboru. Aby ne, když 
jeho tvorba pro děti čítá 130 sborových cyklů a 200 písňových textů, kte-
ré zhudebnila úctyhodná řada českých skladatelů. Proto jsme se rozhodli, 
že letos oslavíme jak jeho narozeniny, tak i pětileté výročí jeho odchodu.

Zveme vás tímto na
1. vzpomínkový večer na Václava Fischera

čtvrtek 1.3.2018 od 17:30 v sále ZUŠ

S texty V. Fischera:
Zamrzlé písničky Petra Eben

zatančí 3. ročník tanečního oboru

Zimní písničky J. Hanuše a P. Jurkoviče 
zazpívají a zahrají Muzikanti

Nechme se překvapit, kdo z příbuzných V. Fischera nás poctí svou 
návštěvou a podělí se s námi o své osobní vzpomínky... 
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NOVÝ ROK 2018 V KULÍŠKU
Lesní klub Kulíšek Libčice už 4. rokem vzdělává předškolní děti z Libčic  
a blízkého okolí v duchu lesní pedagogiky. Za svoji existenci se jednou pře-
stěhoval co nejblíže k lesu, tedy Chýnovskému háji a z původních dvou 
dnů v týdnu rozšířil svůj provoz na pondělí až čtvrtek.
Každé pondělí do Kulíšku dochází Kateřina Judová, která zde vede hu-
dební kroužek Zpívání s Káčou. Letošní rok jsme nemohli přivítat jinou 
písní, než tou o Fanfrnochu a také Tříkrálovou koledou. Celý rok zpíváme 
Jurkovičovu píseň Měsíce, ke které děti mají kruh, rozdělený na 12 dílů,  
s obrázky k jednotlivým měsícům podle této písně. Nyní se o měsících učí-
me, a s pohádkou O dvanácti měsíčkách, ke které si děti vyrobily báječné 
loutky, to jde ještě lépe.
Téměř každý den chodíme s dětmi do lesa, kde si mohou hrát a vytvářet si 
vlastní projekty s použitím opravdových nástrojů jako je pilka, škrabka, no-
žík, kladivo či nebozez. Všechno samozřejmě pod dozorem dvou až třech 
lesních pedagogů. S dětmi děláme také „vědecké pokusy“, nejnovější jsme 
provedli s vodou, ledem, solí a barvami. Krom řízených činností mají děti 
možnost se jen tak vyřádit v přírodě v listí, ve sněhu, v blátě, válet sudy, lézt 
na stromy.
Od dubna plánujeme rozšířit provoz našeho lesního klubu i na páteční 
den, kde jsou ještě volná místa. Zájemci se mohou hlásit na mailové adrese  
evycce@seznam.cz. Více informací naleznete na našich webových strán-
kách http://kuliseklibcice.netluk.cz/                                                           Eva Víšková, 

koordinátorka a hlavní pedagog Lesního klubu Kulíšek Libčice

Upírci - přátelé přírody se jedné lednové soboty vypravili do Chýnovského 
háje a udělali tam pořádek. Výsledkem bylo věřte nevěřte 10 velkých pytlů 
odpadu, jedna obrovská matrace a dokonce i kus auta.
„A to není všechno, určitě se do lesa s dětmi ještě vrátíme, abychom v nich posílili 
environmentální cítění a dělali s nimi něco prospěšného“, řekl k této chvályhod-
né akci vedoucí Upírků Roman Kotlín.
Technická četa města odpad odvezla, a tak k naší chvále všem zúčastněným 
připojujeme i prosbu k nám ostatním, abychom se k dětem přidali, udržo-
vali v lese pořádek a byli pro ně dobrým příkladem.           Hannah Bartíková

HOUBY PRO ZDRAVÍ?
Na podzim jsou sice naše lesy plné báječných hříbků a hřibů, které skvěle 
chutnají v celé škále různých receptů, ale věděli jste, že existují i houby, díky 
kterým můžeme skvěle posílit naše zdraví? Nepochází bohužel z našich 
luhů a hájů, jsou trochu exotičtějšího rázu, ale vyznačují se ozdravujícími 
a omlazujícími účinky. Používají se v tradiční čínské medicíně a označují 
se jako tzv. medicinální houby, jelikož obsahují vysoké množství účinných 
látek příznivě působících na lidský organismus. 
Reishi (česky lesklokorka lesklá)
Tato houba má výrazný stimulující účinek na imunitní systém, užívá se 
při únavových stavech a má vysoký anti-aging efekt. Ne nadarmo se jí říká 
houba nesmrtelnosti. Reishi dokáže harmonizovat duši a proto je vhodná 
při depresích, úzkostech, panických stavech nebo i nespavosti. Její nezamě-
nitelná funkce je ale při léčbě rakoviny, jelikož se podílí na likvidaci rako-
vinných buněk a pomáhá organismu zvládnout náročnou klasickou léčbu.
Agaricus (česky žampion brazilský/mandlový)
Podle tradiční čínské medicíny tato houba posiluje celý organismus, 
zmírňuje křeče a vypuzuje z těla červy. Díky obsahu vitamínů, minerálů, 
esenciálních aminokyselin, polysacharidů, bílkovin a tuků má v léčebných 
účincích nezanedbatelný význam. Agaricus například snižuje glykémii  

a zlepšuje glukózovou toleranci, čímž chrání slinivku před poškozením. 
Umí prolomit inzulinorezistenci a tím opět zvýšit citlivost na inzulín. Díky 
této houbě je možné zmenšit následky diabetu, ale i zmírnit anémii u dia-
betiků. 
Maitake (česky trsnatec lupenitý)
Maitake se dá aplikovat u metabolického syndromu (odborný termín za-
štiťující rizikové faktory nebo nemoci, jejichž společný výskyt vede k řadě 
zdravotních problémů), jako součást hubnoucích programů, osteoporóze 
a v boji proti rakovině (především prsu, prostaty, střev a jater). Maitake je 
také označována jako „preventivní houbou stáří“, jelikož přináší celkovou 
úlevu od různých neduh spojených s vyšším věkem. 
Cordyceps (česky housenice čínská)
Pochází z vysokých nadmořských výšek Himalájí, proto je schopna sti-
mulovat naši odolnost (i proti stresu) a imunitu. Dá se o ní říci, že funguje 
jako nejlepší „dobíječ“ energie, využívá se u tzv. syndromu vyhoření, posi-
luje močový měchýř a štítnou žlázu. Díky pozitivnímu vlivu na ledviny se 
dle tradiční čínské medicíny aplikuje v případě neplodnosti (dráha ledvin 
YANG je „jakýsi fyziologický oheň života, který zahřívá tělo na provozní 
teplotu, a když chybí, tak je v tomto případě půda zmrzlá a těžko ji lze osít. 
Semínko buď nevzklíčí vůbec, či vzklíčí, ale záhy po vzklíčení zase zajde“).

Mgr. Alena Vídeňská

PŘEDTÍM

POTOM
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Snad si ještě někdo z libčických pamětníků vzpomene na slav-
nou výrobu potápěčských automatik a dýchacích přístrojů 
pro hasiče a záchranáře. V nenápadné libčické stodole v ulici 
Vltavská č. 8 byly vyráběny dýchací přístroje Saturn pro práci 
v nedýchatelném prostředí, které na dlouhou dobu ovlivnily 
vybavení všech požárních jednotek v tehdejším Českosloven-
sku. Celkem bylo vyrobeno téměř 50 tisíc přístrojů, které našly 
uplatnění u hasičských záchranných sborů, báňské záchranné 
služby, zdravotní záchranné služby, armády, civilní ochrany,  
v průmyslu a v dalších odvětvích hospodářství. Přístroje byly 
úspěšně exportovány do Maďarska a Bulharska. Díky nadča-
sové konstrukci plicní automatiky, jež je základem každého 
dýchacího přístroje, se Saturn udržel ve výrobě více než pade-
sát let. Název Saturn je dodnes pro každého hasiče symbolem 
spolehlivého a bezpečného výrobku. 
Počátky dýchacího přístroje Saturn spadají do první poloviny 
šedesátých let, kdy se kvůli nedostatku potápěčských automa-
tik snažilo mnoho potápěčů vyrobit svou vlastní automatiku. 
Jedním z nich byl Josef Voříšek (1922-2012) z Prahy, který vy-
robil se svými spolupracovníky z Ústavu fyziky pevných látek 

v Praze několik typů potápěčských automatik. V pořadí čtvrtá 
automatika s názvem VOŘ byla v roce 1966 zkoušena na Kubě 
během vědecké expedice Geologického ústavu ČSAV. Při od-
běrech vzorků sedimentů z mořského dna bylo dosahováno 
hloubek až do 90 metrů a automatika vykazovala v porovnání 
s ostatními zcela mimořádné parametry. Dalšími úpravami pak 
vznikla potápěčská automatika Saturn, na níž má velký podíl 
Miroslav Kder (nar. 1931) z Libčic nad Vltavou. Voříškovu 
myšlenku plynule měnitelného pákového systému s využitím 
regulovatelného účinku ejektoru převedl Miroslav Kder do  
reálné podoby.
Výroba potápěčských automatik Saturn nebyla v soukromých 
podmínkách vůbec možná. Díky pochopení tehdejšího před-
sedy Městského národního výboru v Libčicích nad Vltavou 
JUDr. Karla Víznera a tajemníka Zdeňka Martince vznikla dne  
26. 2. 1969 pod Podnikem místního hospodářství při MěNV 
v Libčicích nad Vltavou nová provozovna dýchacích přístrojů. 
Původně se uvažovalo jen o výrobě potápěčských automatik.  
V září 1967 se oba autoři účastnili školení požárních preventis-
tů na stanici v Praze - Smíchově. Tam se dozvěděli, že pro práci 
v nedýchatelném prostředí používají požární jednotky pouze 
kyslíkové přístroje s uzavřeným dýchacím okruhem, jejichž 
provozní náklady byly velmi vysoké. Obrátili se tedy na Hlavní 
správu požární ochrany MV ČSR s nabídkou úpravy potápěč-
ské automatiky Saturn na dýchací přístroj pro hasiče a záchra-

DÝCHACÍ PŘÍSTROJE SATURN Z LIBČIC NAD VLTAVOU
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POPLATEK ZA NEPOJIŠTĚNÁ VOZIDLA
V minulosti zrušená povinnost poplatku v případě, že majitel vozu nemá 
uzavřené povinné ručení, se znovu vrací do hry. Tento příspěvek znovu 
poputuje do garančního fondu ČKP (České kanceláře pojistitelů).
Ačkoli se opatření již jednou rušilo, vzhledem k níže uvedeným skuteč-
nostem se znovu zavádí. Jeho absence se totiž ukazuje jako poměrně zá-
sadní.
STATISTIKY NEPOJIŠTĚNÝCH VOZIDEL
Výše poplatku se bude počítat na základě počtu nepojištěných dní a sazby 
stanovené Ministerstvem financí podle typu vozidla. V předchozí, dříve 
zrušené variantě zákona kolísala sazba mezi 50 a 300 Kč. Na osobní vozi-
dla se vztahovala výše do 70 Kč.
Řidiči vozidel bez povinného ručení způsobí podle statistik kolem dva 
a půl tisíce škod ročně. Finanční škoda šplhá řádově do stovek milionů 
korun. V současné době se v ČR podle odhadů ČKP nachází přibližně 
130 tisíc nepojištěných aut.
NOVĚ A LÉPE
Výhrady proti zákonu se ve sněmovně týkaly především údajného zneu-
žívání tohoto legislativního nástroje samotnou ČKP, která se s ním měla 
snažit zacházet tak, aby maximalizovala svůj zisk. Obesílala totiž také ad-
resáty, kteří v inkriminovaném období nebyli majiteli vozidla, nebo jej 
neprovozovali. V roce 2014 se takto postižených lidí zastal Ústavní soud.
Nová podoba zákona upřesňuje, kdo musí mít povinné ručení uzavřené. 
Doposud se vozidlo bez pojištění nesmělo provozovat na pozemních ko-

munikacích. V novele se již jedná o všechna vozidla zavedená v registru,  
s výjimkami aut vyřazených, vyvezených, zaniklých nebo odcizených.
PRAKTICKÝ DOPAD ZNOVU ZAVEDENÉHO ZÁKONA
Z garančního fondu vyplácí ČKP náhrady škod způsobených vozidly bez 
platné pojistky. Kancelář se pak snaží takto zaplacené částky vymáhat na 
vinících. Mnozí z nich však takové částky nejsou schopni uhradit. Jed-
ná se přitom až o 70 procent vymáhaných částek. Jinými slovy, doposud 
se na vyplácení náhrad podíleli ti, kdo povinnost pojištění svých vozidel 
splňují.
Strop pro vymáhanou částku má být 300 tisíc korun, na rozdíl od dosa-
vadní praxe, kdy částky dosahují i likvidační výše v řádech milionů korun. 
Nový zákon by měl tedy v konečném důsledku pomoci všem zúčast-
něným stranám - poškozeným, řádně platícím, pojišťovnám, ale měl by 
ochránit i ty, kteří svou zákonnou povinnost z nějakého důvodu neplní.
Pokud bude klient provozovat vozidlo bez platného povinného ručení, 
vzniká mu povinnost uhradit příspěvek do garančního fondu České kan-
celáře pojistitelů za každý nepojištěný den (motocykly 4 až 25 Kč, osobní 
automobily do 3 500 kg 30 až 93 Kč, přípojné vozidlo 4 až 70 Kč atd.).
Povinné ručení musí být uzavřeno:
• na vozidlo podléhající registraci po celou dobu zapsání do registru sil-
ničních vozidel (s výjimkou vozidla vyřazeného z provozu, zaniklého, vy-
vezeného do jiného státu nebo odcizeného)
• na vozidlo nepodléhající registraci (pokud je provozováno)

Ondřej Veszelei, finanční poradce

náře. V této době se zrovna vyhodnocoval vhodný typ dýchací 
techniky pro veřejné požární útvary a nabídka na spolupráci 
přišla vhod. Tím začal vývoj dýchacího přístroje Saturn. Bě-
hem vývoje bylo oběma autorům uděleno hned několik paten-
tů a chráněných vzorů. O patent Josefa Voříška na konstrukci 
automatiky měl dokonce zájem v podobě zahraniční licence 
výrobce potápěčské a dýchací techniky Dräger AG Lübeck. 
Bohužel sedmdesátá léta nebyla nakloněna poskytnutí licence 
na západ. 
Vývoj přístroje byl dokončen v květnu 1970. Po důkladném 
odzkoušení v náročném provozu hutních podniků bylo v roce 
1971 vyrobeno prvních 55 kusů přístrojů. Historicky prvním 
odběratelem se stala protiplynová stanice Vítkovických železá-
ren Klementa Gottwalda n.p. Ostrava, která zároveň poskytla 
cenné připomínky ze zkušebního provozu.
Politická situace se začátkem sedmdesátých let poněkud změ-
nila a po vydání Usnesení vlády ČSR č. 156/1970 nebyla výro-
ba pod podniky místního hospodářství již možná. Výroba byla 
nakrátko převedena pod družstvo Polykov Praha, které bylo 
zanedlouho sloučeno a o výrobu dýchacích přístrojů nemělo 
zájem. Nakonec se podařilo najít Mevu n.p. Roudnice nad La-
bem, která právě hledala nový výrobní program. 

Od 1. 7. 1971 přešla libčická provozovna pod Mevu n.p. a zača-
la éra sériové výroby. Hned v následujícím roce bylo vyrobeno 
302 kusů a v roce 1973 již 774 kusů přístrojů. S rostoucí po-
ptávkou po dýchacích přístrojích se výroba postupně přesou-
vala do Roudnice nad Labem. V roce 1981 vznikla odvozená 
varianta malého přístroje Saturn S 2 pro krátkodobé práce do 
13 minut. Pro potřeby zdravotnictví vyvinul Miroslav Kder  
v roce 1983 resuscitační kyslíkový přístroj Saturn OXY. Dal-
ší variantou přístroje v devadesátých letech byla přetlaková 
verze Saturn P. V roce 1988 byla završena centralizace výroby  
a v libčické provozovně zůstalo zachováno již jen servisní stře-
disko. Po založení akciové společnosti Meva byl v roce 1994 
provoz střediska v Libčicích nad Vltavou ukončen. V činnosti 
servisního střediska pak pokračoval Miroslav Kder samostatně 
až do konce roku 2005, kdy historie výroby dýchací techniky 
v Libčicích nad Vltavou definitivně skončila. V Roudnici nad 
Labem výroba pokračovala až do roku 2013. Do dnešních dnů 
zůstala zachována výroba resuscitačních přístrojů Saturn OXY.                            

Jan Beránek

Zaměstnanec Ladislav Mrázek u starého soustruhu Wohlman.
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V minulém čísle jsme řešili úlohu, kdy bílý dokáže zabránit teoreticky jas-
né prohře. I když černý po tahu g2-g1 na místo původně dámy postavil 
věž, aby zabránil patu – remíze, dosáhl bílý tahem De2 – Db5+ stejného 
výsledku – pat. Bílý tímto vynuceným tahem, kdy černý musí dámu na 
b5 sebrat a tím znemožní bílému králi pohyb, docílí opět pat – remízu. 
Dnešní úloha je specifická v tom, že je trošku obrácená. Řešitel zde musí  
v této pozici dokázat dát mat prvním tahem, což je velmi jednoduché. 
Proto si musí sám řešení ztížit, že dokáže najít pokračování, dát mat dru-
hým, třetím a čtvrtým tahem.
Pozice: bílý Kb7, Sd8, Jf7, pěšci e4, e7, g6
 černý Ke6, pěšec d6.

ŠACHOVÝ KOUTEK

Výsledky družstev:
Caissa Roztoky B – Liběhrad A            4 - 4
Český Lev Kolešovice C – Liběhrad B  3,5 – 4,5

Vladislav Tyban

HEROLTICE U ŠTÍTŮ - počtvrté

Dvanáctého srpna 2017 se opět našich dvacet osm žáků AFK Lib- 
čice za doprovodu sedmi dospělých sešlo na nádraží Libčice na 
Vltavou, aby se vydali na cestu do Heroltic na fotbalové soustře-
dění. Během týdne sehráli celkem čtyři přátelské zápasy ve dvou 
věkových kategoriích, vyběhli si na čas sjezdovku (75 výškových 
metrů!!), naběhali spoustu kilometrů s míčem i bez, stihli se ale  
i vyslunit a vykoupat, absolvovat noční bojovku, cvičení pilates  
a několik zábavných pohybových her a kvízů. Tento rok byl nabitý 
i výlety, a byly hned dva:
Třetího dne odpoledne jsme absolvovali výstup na Bukovou horu, 
kterou trenéři všem obohatili volbou trasy vzhůru kolmo (čer-
nou) sjezdovkou. Výlet však lépe zvládaly děti než dospělí.
Druhý výlet byl naopak trochu pohodovější, byl pátého dne do 
papírny a muzea papíru ve Velkých Losinách, kde jsme se do-
zvěděli snad vše o ruční výrobě papíru a mohli jsme se pokochat 
uměleckými díly až v hodnotě 1,5 milionu korun!!!
Můžete se na to podívat na webu: http://afklibcice.rajce.idnes.
cz/. Počasí nám letos přálo, až na občasné přeháňky stále svítilo 
slunce. V areálu staré školy máme v Herolticích ideální podmínky 
pro sportovní vyžití, včetně dostatečně velkého hřiště a několika 
menších. A nikoho nepřestává překvapovat a těšit, že si po čtyřech 
hodinách intenzivního dvoufázového tréninku jdou sedmileté 
děti i skoro patnáctiletí kluci zahrát fotbálek ještě navečer, nebo si 
zajdou na nohejbal, tenis či ping-pong. 
Velký dík za organizaci patří Dušanovi a Pavle Krystkovým. Příští 
soustředění není jisté, a tak se musíme nechat překvapit.
Děkujeme městu Libčice za finanční podporu a Štrosovým za 
dovoz zavazadel a mnoha objemných sportovních pomůcek tam  
i zpět.                                                                                         Jakub Krystek

YOGA POD OBRAZY
TERMÍNY ZIMA A JARO 2018
Únor:  10.(kundaliny),17.(kundaliny), 24.(hatha)
Březen: 10.(kundaliny),24.(hatha)
Duben:  7.(hatha),14.(kundaliny),21.(hatha),28.(pilates)
Květen: 5.(hatha),12.(kundaliny),19.(hatha), 26. května (pilates)
Červen: 16.(hatha)
90 minutové lekce, vždy od 10:00 do 11:30 hodin

MÍSTO
Uhelný mlýn, adresa: Areál Šroubáren 40, Libčice nad Vltavou

LEKTOŘI
Terezie Šimáčková, 8 let praxe, 2010 Certificate of Training for 
the Hatha Yoga Teacher - Yoga Alliance, 2015 Yin Yoga Teacher
Michaela Prach Kotrčková, lektorka kundaliny jógy a meditace 
podle Yogi Bhajana, od roku 2011 studuje u zahraničních učitelů 
(Guru Rattana USA, Sadhana Singh Itálie a dalších) 
Alice Paruchová, lektorka pilates, absolventka Pilates academy 
PhDr. Mgr. Renaty Sabongui s atestací Pitates I. a II. level.

CENA 
Jedna lekce 180 Kč.

REZERVACE, DOTAZY
na email: terezie@simacek.org
Lekce se konají při nejmenším počtu 5 a maximálním počtu 15 
cvičenců.
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LIBČICKÁ PLOVÁRNA
Pondělí: zavřeno

 Úterý: 16:00 - 22:00
 Středa:  16:00 - 22:00
 Čtvrtek:  16:00 - 22:00
 Pátek:  16:00 - 23:00
 Sobota:  16:00 - 23:00
 Neděle:  16:00 - 22:00

Kulečník * Šipky * Sportovní přenosy O2 * 
WIFI * Salonek na pořádání oslav

23.2. 2018 od 21:00

DISCOPARTY
- slavné hity 70., 80., a 90. let

hraje D. J. Pepino

24.2. 2018 od 19:00

RUMTORÁDI 
A HOSTÉ 

PNEUSERVIS
Přílepská 1233 Roztoky

Prodej pneumatik a disků všech značek, typů 
a rozměrů. Auto, moto, nákladní, stavební, 
hobby, speciální. Provádíme odbornou mon-
táž a opravy pneu na nejmodernějších strojích 
s nejmodernějšími technologiemi. Odborná 
konzultace při výběru nabízeného zboží. Nabí-
zíme uskladnění i kompletních sad kol a jejich 
servis. Prodej příslušenství. Přímé zastoupení 
prémiových značek pneumatik a disků.

KONTAKT:
Lumír Novotný, 774 151 334,

lumir.novotny@autohouser.cz
Bohumil Houser, 731 151 341,

PRODEJ A SERVIS, 220 911 128,

AUTOSERVIS
Přílepská 1707 Roztoky

Zajistíme pro vás STK včetně měření EMISÍ.
Opravy vozů všech značek.
Mechanické opravy, autoelektrika, servisní pro-
hlídky po najetých kilometrech, výměny olejů, 
diagnostika, výměny čelních i ostatních skel, 
servis klimatizace a dezinfekce ozonem, mon-
táž příslušenství a zabezpečení vozů, opravy 
brzd, výměny výfuků, opravy podvozků, výmě-
ny tlumičů pérování a další. Zajistíme pro vás 
opravu havarovaného vozu včetně kompletní-
ho zastupování v jednání s pojišťovnou. Seřídí-
me geometrii vašeho vozu na nejmodernějším 
3D zařízení. Zapůjčení náhradního vozu.

KONTAKT:
Josef Čížkovský, 731 151 334
Miroslav Vejbora, 731 862 462

STK EMISE, 233 910 042
servis@autohouser.cz

AUTODÍLY
Přílepská 1233 Roztoky

Velkoobchod a maloobchod.
Prodáváme široký sortiment náhradních dílů 
na většinu automobilů ve spolupráci se znač-
kovými i neznačkovými dodavateli. Naši hlav-
ní dodavatelé jsou: AUTO KELLY, APM, ACI, 
AUTO ŠTANGL, ELIT, AUTO CORA, PART-
SPOINT, AUTO BENEX, SPEI SERVIS, STUA-
LARM a další. Po dohodě zajistíme i originální 
náhradní díly.
Samozřejmostí je dovoz až do vaší dílny.

KONTAKT:
Martin Franc, 739 465 534,
martin.franc@autohouser.cz

Tomáš Kukelka, 731 151 337
Veronika Krupová, 731 151 343

www.autohouser.cz

NAUTIS 
ASISTENTA PRO LIDI S AUTISMEM

Nabízíme:

Náplň práce:

KATEŘINA ŠULCOVÁ
TEL.: 728 485 298
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POJĎTE PRACOVAT DO 

ÚNĚTICKÉHO PIVOVARU
 

Hledáme nové kolegy na následující pozice:
 

Servírka/Číšník 
- hlavní pracovní poměr na krátký a dlouhý týden.  

Servírka/Číšník 
- na víkendy v pracovní době dle dohody, 

bez nutnosti praxe, 
vhodné pro studenty a maminky na mateřské 

Řidič/Operátor výroby 
– stáčení a rozvoz piva, 

nutnost řidičského oprávnění min. B, C výhodou.  
 

Požadujeme chuť k práci a spolehlivost. 
Nabízíme příjemné pracovní prostředí 

české rodinné firmy. 
 

Kontakt
tel: 777 306 509, e-mail: vycep@unetickypivovar.cz
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Každé hračce jsme vyřízli malý kousek. Dokážeš najít, jaké hračce který výřez patří? Spoj je čarou.

Poznáš, jaké povolání vykonávají tito lidé? Víš, čím se v práci vlastně zabývají? 
Všem lidem domaluj obličeje dle svého uvážení. 
A ještě básnička. Poznáš, o kom z namalovaných postav je? 
Na řemeni pušku,
v oku dobrou mušku.
Před pytláky hlídá les, 
u nohy mu sedí pes.
A to jméno nakonec?
Je to přeci ...



 - 16 -


